
Lekcia: Jn 7,31-53                                                                          Kázeň: Jn 7, 33; 34 a 46

Bratia a sestry,
Ježiš Kristus prišiel na svet. Čítame o tom v Novom zákone na mnohých miestach.

Ježiš išiel aj tam, kde by ho nikto nečakal. Prichádzal aj k tým, ktorí si to podľa ľudskej
mienky nezaslúžili. Prichádza Ježiš aj k nám? A ako môže prichádzať, keď aj v dnešnom
texte Ježiš hovorí o tom, že sa vráti k svojmu nebeskému Otcovi? Ježišov príchod na zem
sa skončil  Jeho odchodom. Neodišiel  definitívne.  Nespálil  všetky mosty  za sebou.  K
tajomstvám viery patrí aj to, že Ježiš odišiel, a zároveň je neustále s nami. Neodišiel v
zmysle, že sa už viac nezaujíma o svojich nasledovníkov.

Ježišov záujem o ľudí je najlepšie viditeľný na tom, čo ho vtedy ešte len čakalo.
My si to už o pár dní budeme pripomínať počas Veľkého piatku. Ježiš trpel za nás. Jeho
zástupná obeť jedinečným spôsobom vypovedá o Božej láske k ľuďom. Sám Pán Ježiš
povedal: Nikto nemôže väčšmi milovať, ako keď život položí za svojich priateľov. (Jn 15,
13) Ježiš prišiel na svet z lásky k nám a Jeho pozemské dielo má večnú platnosť.  V
Ježišovi dostávame to, čo je pre ľudí nedostupné. Nedokážeme sa sami zachrániť! 

Dvakrát – raz ako tvrdenie a  druhýkrát ako otázka – v dnešnom texte zaznelo:
Budete ma hľadať, a nenájdete ma, a kde som ja, tam vy nemôžete prísť. (34. v. a 36. v.)
Zamyslime sa najprv nad prvou časťou tejto vety: „Budete ma hľadať a nenájdete ma...“
Môže sa zdať, že si to protirečí s inou Ježišovou výzvou k hľadaniu. (Hľadajte a nájdete.)
Prečo Ježiš hovorí, že ho nenájdu? Je tým naznačené, že Ježiš nemá svoj pôvod v tomto
svete. Farizeji tvrdohlavo odmietali, že by Ježiš mohol byť niekto viac, ako iba obyčajný
človek. Keď Ježiš povedal,  že Ho nenájdu, vysvetľovali  si  to tak,  že asi  chce ísť do
Grécka.  O Ježišovi  zmýšľajú iba  v kategóriách tohto sveta.  Brali  to  v  geografickom
zmysle,  teda iba v horizontálnej  rovine.  Kam chce odísť,  že  ho nenájdeme? Dnes sú
možnosti oveľa širšie. Človek bol už aj na mesiaci. Dá sa ísť ďalej, ale nie neobmedzene.
Neplatí  to pre Boha. Pred Bohom sa človek nemôže ukryť ani v záhrobí.  (Ž 139, 8)
Mnohí farizeji odmietali, že by Ježiš prichádzal z Božieho poverenia, aby naplnil Božiu
vôľu a priniesol vykúpenie. Chýbala im vertikálna rovina.

Aj druhá časť vety nám prezrádza, že Ježiš prichádza od Boha. „...kde som ja, tam
vy nemôžete prísť.“ Zároveň je tým vyjadrený rozdiel  medzi nebom a zemou, medzi
svätým  a  svetským.  Nebo  a  zem  predstavujú  dve  roviny,  ktoré  sú  od  seba  totálne
oddelené. Človek nemôže prísť k Bohu a neúspechom končí aj to, keď sa chce človek
vyrovnať Bohu. Každý ľudský pokus spojiť nebo a zem zlyhal. Človek nie je Boh. Ľudia
nedokážu vytvoriť raj na zemi. To, čo je človeku nedostupné, nám zdarma dáva Boh, a to
v Ježišovi Kristovi. Ježiš je cesta k Bohu. Kto v Ježiša verí, má zasľúbenie, že Boh ho raz
prijme vo svojom kráľovstve. Pán Ježiš svojím učeníkom povedal, že odíde, aby pripravil
miesto,  a  potom príde  opäť  a  vezme si  nás  k  sebe.  K Bohu môžeme prísť  a  prijať
odpustenie len vďaka tomu, že Boh prišiel k nám. Je napísané: My milujeme, lebo On prv
miloval nás. (1J 4, 19) V tomto zmysle môžeme hovoriť aj o nádeji. Máme nádej, pretože
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nám ju Boh v Ježišovi sprístupnil. 

Aj po Ježišovom odchode zo zeme smieme hovoriť o Jeho prichádzaní, pretože
nám bol daný Duch Svätý. Duch Svätý nás neustále vedie, aby sme nestratili  vieru a
nezblúdili od pravdy. Boh je s nami ako Otec, Syn a Duch. Boh tvorí život, obnovuje
život a posväcuje život. Pripomeňme si slová z prvej kapitoly. Boha nikto nikdy nevidel.
Ježiš Ho známym učinil. (Jn 1, 18) Doslova Ježiš nám Boha vysvetlil. 

Ježišovým pôsobením, Jeho slovami a skutkami, boli ľudia oslovení. Mnohí z nich
aj vierou prijali, že Ježiš je ten zasľúbený Mesiáš. Potom boli takí, ktorí síce neuverili,
ale Ježiš ich zaujal. Dodnes sú ľudia, ktorí sa o Ježiša zaujímajú a páči sa im jeho učenie,
ale neveria, že je Boh. O Ježišovi sa veľa hovorilo a šírili sa aj rôzne zvesti. Niektorí Ho
obhajovali a iní odsudzovali. Ani farizeji neboli jednotní v tom, že učenie Ježiša je mylné
a odsúdeniahodné. Opäť sa stretávame s Nikodémom. Už sme o ňom počuli. Vyhľadal
Ježiša,  síce  v  rúchu  noci  a  diskrétne,  ale  predsa.  Prišiel  sám.  Tentoraz  už  Nikodém
verejne povstal a v kruhu farizejov sa Ježiša zastal. Opäť bol sám. Nevadí, že to nebolo
masové. Farizeji sa úpenlivo snažili konať všetko tak, ako to bolo predpísané. Nikodém
ich  musel  na  zákon  upozorniť.  Nikodém  vedie  ostatných  k  tomu,  aby  si  vypočuli
Ježišovo posolstvo. Keby to urobili, keby sa vzdali svojich mantinelov, opustili zažité
predstavy  a  s  úprimnými  srdciami  preskúmali  Ježišove  slová,  spoznali  by,  že  Ježiš
prichádza od Boha a prináša Božie slovo. 

Vojaci, ktorých poslali farizeji, aby zatkli Ježiša, boli Ježišom doslova odzbrojení.
Keď  sa  vojakov  farizeji  opýtali,  prečo  nepriviedli  Ježiša,  odpovedali:  Nikdy  človek
nehovoril tak, ako hovorí tento. (46. v.) Uvedomovali si, že Ježiš je niečim výnimočný.
Ježiš na nich zapôsobil. Aj keď nevedeli, kto je v skutočnosti, vnímali Jeho jedinečnosť. 

V čom spočívala? V tom, čo učil a čo žil. Ježiš neprezentoval nejakú peknú teóriu,
ale  hovoril  o  živote.  Vyzýval  k  vzájomnej  láske  a  rešpektu.  Zastával  sa  utláčaných,
prijímal hriešnikov, aktívne pomáhal a liečil. Liečil telo, ale aj zranenia na duši. Odpúšťal
hriechy a vyzýval k takej solidarite s trpiacimi či núdznymi, ktorá sa prejaví v aktívnej
pomoci. Nič z toho nerobil pre vlastnú slávu. Konal a hovoril v mene a autorite Boha. 

Bratia  a  sestry,  Ježiš  sa  stal  človekom.  Prišiel  k  nám.  Hoci  sa  to  stalo  dávno,
dôsledky  Jeho  pôsobenia  sa  dotýkajú  aj  nás.  Skrze  Ježiša  sa  nám  všetkým  dostalo
vykúpenia z hriechov. Pri Ježišovi sa naplnila Božia vôľa. Všetko sa deje podľa Božej
vôle. Ježiš je Boh, ktorý je s nami. Sme vedení Duchom Svätým a Božím slovom, aby
sme raz vstúpili do Božieho kráľovstva. Amen.

Vypočujme si slová uistenia, ako sú napísané v 1. liste Jánovom v 5. k.: 
„Avšak vieme, že Syn Boží prišiel a dal nám rozum, aby sme poznali toho Pravého; a my
sme v tom Pravom, v Jeho Synovi Ježišovi Kristovi. On je pravý Boh a večný život.“
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, nech háji  a ochraňuje Vaše srdcia i
Vaše mysle v Kristovi Ježišovi, našom Pánovi. Amen.
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